
 

П А М' Я Т К А  Д Л Я  В И Д А В Ц Я 

1. Обов'язковою умовою при здійсненні видавничої діяльності є внесення фізичної та 

юридичної особи до Державного реєстру видавців, виготовлювачів і розповсюджувачів 

видавничої продукції. 

 Держкомтелерадіо вносить до Державного реєстру: 

 видавців — видавництва, видавничі організації, фізичні особи — суб'єкти 

підприємницької діяльності, обсяг випуску видавничої продукції яких становить понад 5 

назв на рік; 

 виготівників видавничої продукції — підприємства, установи й організації, фізичні 

особи — суб'єкти підприємницької діяльності, які випускають видавничу продукцію на суму 

понад 500 тис. грн.. на рік (за цінами, що склалися на час внесення до Державного реєстру); 

 розповсюджувачів видавничої продукції — оптово-роздрібні книготорговельні 

підприємства та інші підприємства й організації, які мають мережу книгорозповсюдження 

(магазини, кіоски, палатки, автомагазини, лотки тощо), бібліотечні колектори; 

суб'єктів видавничої справи, що провадять 2–3 види діяльності  

у видавничій справі.  

2. Видавці подають звітність про випуск видавничої продукції відповідно до Закону 

України "Про видавничу справу" від 5.06.1997 № 318/97-ВР (ст. 20) та наказу Державного 

комітету телебачення і радіомовлення України від 9 січня 2014 року № 1 "Про затвердження 

форм звітності № 1-В (книги) (квартальна) "Звіт про випуск книжкової продукції", № 1-В 

(ЗМІ) (піврічна) "Звіт про випуск продукції друкованих засобів масової інформації" та 

інструкцій щодо їх заповнення: 

— за формою № 1-В (книги) юридичні особи (видавництва, видавничі організації) та 

фізичні особи-підприємці, які здійснюють випуск книжкової продукції, щокварталу не 

пізніше 5 числа після звітного періоду (якщо у звітному періоді видавець не випустив 

жодного книжкового видання й не було доздавання тиражів, це відображається у звіті); 
— за формою № 1-В (ЗМІ) юридичні особи (редакції друкованих медіа або інші 

установи, що виконують їхні функції з випуску у світ друкованих медіа, розташовані на 

території України) та фізичні особи-підприємці, які здійснюють випуск друкованих медіа, 

кожні пів року не пізніше 15 січня та 15 липня 

Зразки форм вміщено на сайті Книжкової палати України: http://www.ukrbook.net 

Звіти подають особисто або надсилають на поштову адресу:  

Державному комітету телебачення і радіомовлення — адреса:  

вул. Прорізна, 2, м. Київ, 01001; особисто: каб. 601; консультація за тел. 278-84-61; 

Книжковій палаті України — адреса: просп. Л. Каденюка, 27, м. Київ, 02094; 

особисто: каб. 101; консультація за тел. 292-20-21. 

3. Згідно із Законом України "Про обов’язковий примірник документів" видавці 

забезпечують своєчасне доставляння обов’язкових примірників видань "…Книжковій палаті 

України, національним, у тому числі спеціалізованим, всеукраїнським бібліотекам, 

Верховній Раді України, Президентові України, Кабінетові Міністрів України, центральному 

органу виконавчої влади, що реалізує державну політику у сфері державної реєстрації 

друкованих медіа, та центральному органу виконавчої влади, що реалізує державну політику 

у видавничій сфері…" у порядку, визначеному Постановою Кабінету Міністрів України від 

10.05.2002 № 608. 

4 Ст. 186
7
 Кодексу України про адміністративні правопорушення визначено, що 

недоставляння або порушення строку доставляння обов'язкового безоплатного примірника 

документів тягнуть за собою накладання штрафу на посадових осіб, фізичних осіб-

підприємців від тридцяти до п'ятдесяти неоподаткованих мінімумів доходів громадян.  

5. Надання міжнародних стандартних номерів книг (ISBN),  міжнародних стандартних 

номерів нотних видань (ISMN),  міжнародних стандартних номерів серіальних видань 

(ISSN) здійснює Державна наукова установа "Книжкова палата України імені Івана 

Федорова", яка виконує функції національних агентств ISBN, ISMN, ISSN в Україні. 

Консультація за тел.: 296-32-36. 

6. Детальна інформація щодо звітів за формою № 1-В (книги), № 1-В (ЗМІ), їх 

заповнення, доставляння обов'язкових примірників, отримання номерів ISBN, ISMN, ISSN — 

на сайті Книжкової палати України: http://www.ukrbook.net 
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